
Protokoll	årsmöte	Frilans	Riks	2019-03-25,	Stockholm	

§1	Mötets	öppnande	
Frilans	Riks	ordförande	Gert	Lundstedt	öppnade	mötet	

§2	Val	av	mötesordförande	
Eddie	Pröckl	valdes	till	mötesordförande	

§3	Val	av	mötessekreterare	
Henrik	Simonsen	och	Marja	Beckman	valdes	till	sekreterare	

§4	Val	av	justerare	och	mötessekreterare	
Anna	Nyberg	och	Holger	Nilén	valdes	till	justerare	tillika	rösträknare	

§5	Årsmötets	stadgeenliga	utlysande	och	kallelse	
Årsmötet	fann	mötet	utlyst	enligt	stadgarna	

§6	Godkännande	av	dagordningen	
Mälardalen,	påpekar	att	revisionsberättelsen	inte	är	med	i	årsmöteshandlingarna,	medskick	att	det	vore	önskvärt	att	
den	är	med	till	nästa	år.	

§7	Upprop	av	ombud:		
Monica	Atterberg,	Mälardalen	
Marja	Beckman,	Mälardalen	
Ylva	Boes,	Västra	
Bertholof	Brännström,	Västerbotten	
Mette	Carlbom,	Syd	
Elin	Dunås,	Mälardalen	
Christina	Falkengård,	Mälardalen	
Magnus	Hagström,	Mälardalen	
Beata	Hansson,	Mälardalen	
Ronnit	Hasson,	Mälardalen	
Tom	Juslin,	Västerbotten	
Linus	Kollberg,	Medietextarna	
Karin	Kämsby,	Mellannorrland	
Hans	Månsson,	Mellannorrland	

Holger	Nilén,	Mälardalen	
Börge	Nilsson,	Värmland	
Artur	Nordfors	Kowalski,	Mälardalen	
Therese	Ny,	Mellannorrland	
Hanna	Nyberg,	Västra	
Jennifer	Sandberg,	Västra	
Moa	Skimutis,	Syd	
Carolina	Söderholm,	Syd	
Emelia	Söderholm,	Västra	
Monica	Walldén,	Mälardalen	
Ulrika	Vallgårda,	Norrbotten	
Torbjörn	Wester,	Syd	
Eva	Mangi,	Norrbotten	

§8	Mötesordning	
Mötesordförande	Eddie	Pröckl	gick	igenom	mötesordning	och	mötesregler.	Enbart	ombud	har	rösträtt.		

§9	Avlidna	medlemmar	
Gert	Lundstedt	meddelade	att	ingen	medlem	av	Frilans	riks	avlidit	under	gångna	året.	En	tyst	minut	hölls	för	Maud	
Alemark.	

§10	Styrelsens	verksamhetsberättelse	
Gert	Lundstedt	föredrog	styrelsens	verksamhetsberättelse.	
Föreslagna	tillägg	
Karin	Kämsby	föreslår	att	facebookgrupp	om	Mittmediafrilansare	förs	in	i	berättelsen	på	s	8	
Börge	Nilsson:	föreslår	att	på	s	9	ett	tillägg	till	”att	så	länge	man	följer	de	yrkesetiska	reglerna”.	
Verksamhetsberättelsen	godkändes	med	föreslagna	tillägg	
Frågor:	
Holger	Nilén:	Fråga	om	styrelsearbetet.	Kort	om	folk	i	styrelsen,	har	det	varit	överbelastat	för	de	ordinarie.	Gert	
Lundstedt	förklarade	att	så	inte	varit	fallet.	
Anna	Nyberg:	Fråga	om	LO-mediehus	och	frilansares	nej	till	att	använda	ALIS	(Administration	av	litterära	
rättigheter	i	Sverige)	–	hur	gör	man	för	att	få	frilansare	samarbete	utan	att	det	ska	leda	till	försämrade	arvoden.	
Hasse	Hedström:	Styrelsen	slogs	för	att	vi	skulle	använda	ALIS.	Styrelsen	har	inte	gett	upp.	 	



Anna	Nyberg:	Västras	motion	från	förra	året	om	Frilansprenumerationer.	Gert	Lundstedt:	Frågan	är	levande,	vi	
hoppas	det	blir	som	Västras	motion	ville.	
Mälardalen:	Undrar	varför	rekommendationen	bara	höjdes	1,8	procent.	Gert	Lundstedt:	Det	har	varit	väldigt	
komplext	att	räkna	ut	Frilansrekommendationen.	Victoria	da	Silva	från	Frilansjouren:	rekommendationen	följer	
löneökningen	för	journalister	i	Stockholm.	

§11	Styrelsens	bokslut	
Bokslutet	godkändes	

§12	Revisorernas	berättelse	
Bertholof	Brännström	föredrog	revisionsberättelsen.	
Revisionsberättelsen	godkändes	

§13	Styrelsens	ansvarsfrihet	
Styrelsen	beviljades	ansvarsfrihet	

§14	Motioner	

a) Om	klimatpolicy	för	flygresor	
Styrelsen	föreslår	att	”och	varje	onödig	flygresa	är	en	skam	för	både	förbundet	och	den	enskilda	resenären.	Det	
finns	få	saker	som	är	så	osolidariska	som	att	förstöra	världen	för	sina	medmänniskor”	i	motionssvaret	stryks.	
Styrelsen	föreslår	formuleringen	”slå	fast	att	tåg/buss	är	att	föredra	vid	alla	resor”	
Hans	Månsson,	Mellannorrland,	förslag	till	ändring:	ge	ekonomiskt	och	tidsmässigt	utrymme	för	att	välja.	Styrelsen	
ställer	sig	bakom	ändringsförslaget.	
Tilläggsyrkande:	
Mälardalen:	Lägga	till	procentsatser	för	hur	mycket	extra	det	får	kosta	
Mälardalen:	Motivera	genom	att	erbjuda	utökat	arvode	för	extra	restiden	
Årsmötet	beslutade	gå	på	styrelsens	förslag	

b) Om	informationskampanj	för	upphovsrätt	och	företagsvillkor	
Mälardalen	och	Karin	Kämsby	yrkar	på	bifall	till	motionen	med	tillägget	”att	informationskampanjen	förtydligar	
varför	upphovsrätten,	som	ju	har	stöd	i	grundlagen,	är	en	förhandlingsfråga	snarare	än	en	juridisk	fråga”	
Årsmötet	biföll	motionen	

c) Om	att	kombinera	journalistiska	uppdrag	med	andra	uppdrag	

d) Om	tillägg	i	yrkesetiska	reglerna	
Frilans	Syd	yrkar	på	att	punkt	3	och	4	i	styrelsens	förslag	stryks	
Börge	Nilsson,	yrkar	på	strykning	av	”att	ge	YEN	i	uppdrag	att	dels	arbete	fram	en	etisk	vägledning	i	motionernas	
anda”	och	att	punkt	4	i	styrelsens	svar	stryks.	
Christina	Falkengård	yrkar	på	att	”etisk	vägledning”	i	styrelsens	förslag	ändras	till	”exempelsamling”	-		(behandlas	
som	ett	medskick)	
Propositionsordning	
Frilans	Syds	förslag	ställs	mot	Börge	Nilssons	förslag.	Frilans	Syds	förslag	bifölls	
Styrelsens	förslag	mot	Frilans	Syds	förslag.	Styrelsens	förslag	bifölls.	

e) Om	faktureringstjänst	för	frilansjournalister	
Årsmötet	biföll	styrelsens	förslag	

f) Om	journalistiska	principer	för	en	hållbar	avtalsmarknad	
Bifall	till	styrelsens	förslag	med	strykning	av	”vid	nästa	revidering	av	frilansrekommendationen”.	

g) Om	en	utvärdering	av	Frilansrekommendationen	och	Frilanskalkylatorn	
Årsmötet	biföll	styrelsens	förslag.	

h) Om	att	inventera	vilka	kvalifikationer	uppdragsgivare	efterfrågar	
Årsmötet	biföll	styrelsens	förslag	

i) Om	samverkansarbete	mellan	arbetsplatsklubbar	och	frilansklubbar	
Årsmötet	biföll	motionen	



Besök	från	Reportrar	utan	gränser	
Åsa	Steinsvik	(asa.steinsvik@reportrarutangranser.se)	och	Lotta	Schüllerqvist	informerade	årsmötet	om	Reportrar	
utan	gränsers	projekt	Kollega	till	kollega	

§15	Årets	frilans	och	årets	redaktör	

a) Utdelning	av	utmärkelserna	
Elisabeth	Ekblom	utsågs	till	årets	redaktör	från	tidningarna	Respons	och	Bra	Affärer.	
Lena	Wreede,	allmän-,	miljö-	och	energijournalist,	utsågs	till	årets	frilans.	

b) Val	av	ny	jury	
Lena	Wreede,	Göran	Schüsseleder	och	Hans	Månsson	valdes	till	jury	

Besök	av	förbundsordförande	Ulrika	Hyllert	
Presentation	av	nya	förbundsordförande	och	frågestund	

§16	Rapporter	

a) Nordiska	gäster	
Inga	rapporterar	

b) 	Försäkringskommittén	
Göran	Schüsseleder	presenterade	kommitténs	rapport	

c) Arvodesguiden	
Victoria	da	Silva	och	Elisabet	Wahl	från	Journalistförbundet	Frilans	presenterade	sin	rapport	om	
Arvodesguiden.	

d) Servicebolaget	
Victoria	da	Silva	och	Elisabet	Wahl	från	Journalistförbundet	Frilans	presenterade	sin	rapport	om	
Servicebolaget.	

e) Kursutskottet	
Göran	Schüsseleder	presenterade	kurstutskottets	rapport	

Besök	från	förbundsjurist	Olle	Wilöf	
Olle	Wilöf	berättade	om	EU-direktiven	för	upphovsrätt	som	röstades	igenom	i	EU-parlamentet	dagen	efter	
årsmötet.	

§	17	Styrelsens	förslag	till	verksamhetsplan	
Verksamhetsplanen	presenterades	av	Gert	Lundstedt,	som	bland	annat	sade:		

• Vi	vill	fortsatt	prioritera	upphovsrätt,	arvoden	och	rekrytering.	
• Vi	vill	ha	ett	ökat	samarbete	med	liknande	fackliga	organisationer,	och	AGA-gruppen.	
• Vi	vill	jobba	närmare	sektionerna.	

Årsmötet	gav	Frilans	riks	förtroendet	att	fortsätta	sitt	arbete	enligt	verksamhetsplanen.	

§	18	Styrelsens	förslag	gällande	

a)	Fastställande	av	medlemsavgift	
Styrelsens	förslag	om	oförändrad	medlemsavgift	godtogs	av	årsmötet.	Avgiften	fastställdes	därmed	till	25	kr	per	
klubbmedlem	och	månad.	

b)	Fastställande	av	arvoden	
Styrelsens	förslag	om	höjda	arvoden	godtogs	av	årsmötet.	De	nya	arvodena	blir	300	kronor	i	timmen	A-skatt	för	
arbete	och	225	kronor	i	timmen	för	mötestid.	

c)	Stadgeändringar	(klubbstadgarna)	
Vi	har	inte	haft	några	riktiga	stadgar	i	Frilans	riks	tidigare,	sade	Hasse	Hedström.	De	vi	nu	har	tagit	är	de	samma	
som	i	förbundet	förutom	två	ändringar.	Det	heter	nu	sektioner	och	inte	klubbar.	I	§	6	har	styrelsen	tagit	bort	



studieorganisatör	och	bytt	mot	jämställdhetsombud.	En	formulering	ska	ändras	i	Styrelsens	förslag,	§	6,	andra	
stycket,	innanför	parentesen:	Byt	ut	klubben	mot	årsmötet,	det	vill	säga:	”Årsmötet	kan	dock	besluta,	att	
mandattiden	för	styrelseledamot	skall	vara	två	år.”	Thomas	Backlund,	Journalistförbundets	vice	ordförande,	
hittade	två	felaktigheter:	§	9	Tvister	ska	vara	§	24	och	§	10	Stadgeändring	ska	vara	§	23	
Årsmötet	godtog	stadgarna.	

d)	Frilans	riks	organisering	
Henrik	Simonsen	presenterade	förslaget	om	Frilans	riks	organisering.	En	ganska	livlig	diskussion	uppstod.	Här	är	
några	utdrag:	

• Alla	klubbar	vill	ha	kvar	den	geografiska	indelningen.	
• Delar	av	Mälardalens	styrelse	har	önskat	några	fler	ombud	eftersom	de	är	överlägset	störst,	men	det	

kan	innebära	att	det	blir	färre	i	andra	klubbar.	Mycket	arbete	görs	i	nätverken	som	sträcker	sig	över	
geografin.	Finns	det	alternativa	sätt	att	stötta	dem?	

• Karin	Kämsby	från	Mellannorrland	tyckte	att	Mälardalen	ska	delas	upp	i	mindre	sektioner	och	
föreslog	att	Frilans	riks	har	fler	digitala	möten	för	att	fler	ute	i	landet	kan	delta	samt	att	resurserna	
fördelas	mer.	

• Christina	Falkengård	från	Mälardalen	tycker	inte	Mälardalen	ska	kräva	fler	ombud.		
• Klubben	i	Dalarna	har	gått	in	i	Mälardalen	eftersom	medlemmarna	där	är	så	få,	men	Gert	Lundstedt	

sa	att	han	fortfarande	hoppas	på	att	de	så	småningom	får	en	egen	klubb	igen.	
• Victoria	da	Silva	frågade	om	vi	vågar	fråga	medlemmarna	själva	om	de	vill	tillhöra	en	klubb	eller	den	

allmänna	klubben?	Har	vi	tittat	på	de	andra	nordiska	länderna?	
• Bertholof	Brännström,	Västerbotten,	föreslog	att	Mälardalen	delas	upp	i	Stockholm	och	Mälardalen.	
• Artur	Nordfors	Kowalski	från	Mälardalen	menade	att	det	var	svårt	att	få	ihop	en	styrelse	i	Mälardalen	

trots	att	det	är	den	största	klubben	och	sa	att	Mälardalen	kommer	att	satsa	på	att	bredda	
kursverksamheten	så	att	den	blir	intressant	för	fler	än	bara	skrivande	journalister.		

§	19	Styrelsens	förslag	till	budget	
Hasse	Hedström	sa	att	anledningen	till	att	vi	har	ökade	intäkter	är	budgetteknisk,	det	beror	tyvärr	inte	på	att	
antalet	medlemmar	har	ökat,	tvärtom	har	de	minskat	med	ungefär	50	personer.	Aminata	Grut	frågade	var	i	
budgeten	ett	jämställdhetsombud	finns.	Arbete	är	påbörjat	men	fler	måste	engagera	sig.	
Årsmötet	föreslog	inga	ändringar	i	budgetförslaget.	

§	20	Val	av	

a)	ordförande	
Gert	Lundstedt,	Mälardalen,	valdes	enhälligt.	

b)	kassör	
Hasse	Hedström,	Mälardalen,	valdes	enhälligt.	

c)	studieansvarig,	ersätts	av	jämställdhetsombud	
Leonarda	Arcidiacono,	Mälardalen,	valdes	enhälligt	till	jämställdhetsombud.	

d)	övriga	ledamöter	till	styrelsen	
Christina	Falkengård	föreslog	att	nyvalda	ledamöter	skulle	väljas	på	två	år	eftersom	det	är	svårt	att	hitta	nya	
ledamöter.	Valberedningen	föreslog	val	på	ett	år	så	som	de	tänkt	från	början.	Årsmötet	röstade	enligt	
valberedningens	förslag.	

Ledamöter:	
• Agnes	Arpi,	Västra	(omval)	
• Marja	Beckman,	Mälardalen	(nyval)	
• Gunilla	Kracht,	Syd	(nyval)	
• Göran	Schüsseleder,	Mälardalen	(omval)	
• Henrik	Simonsen,	Syd	(omval)	

Ledamöterna	valdes	enhälligt.	

Suppleanter:	
• Hannah	Ohlén	Järvinen,	Syd	(nyval)	



• Anna	Persson,	Västerbotten	(nyval)	

Suppleanterna	valdes	enhälligt.	

e)	revisor	och	revisorsuppleant	

Revisor	
Tomas	Carlsson,	Västra,	valdes	enhälligt.	

Revisorsuppleant	
Bertholof	Brännström,	Västerbotten,	valdes	enhälligt.	

f)	Valberedning	
• Anna	Nyberg,	Västra	(sammankallande)	
• Aminata	Grut,	Mälardalen	
• Carolina	Söderholm,	Syd	
• Beata	Hansson,	Mälardalen	
• Holger	Nilén,	Mälardalen	

Valberedningen	valdes	enhälligt.	

§	21	Övriga	frågor	
Inga	övriga	frågor.	

§	23	Mötets	avslutande	
Mötesordförande	Eddie	Pröckl	förklarade	årsmötet	avslutat	
	
	
	
	
Eddie	Pröckl	
Ordförande	
	
	
	
	
Vid	protokollet	§1-§16	 	 	 Vid	protokollet	§17-§23	
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Justerare	
Anna	Nyberg	 	 	 	 Holger	Nilén	


